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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 8. oktober 2014 stil-

let følgende spørgsmål nr. 2 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Özlem Sa-

ra Cekic (SF). 

 

Spørgsmål nr. 2:  

’’Vil ministeren bede om redegørelser fra hver af de fem regioner om, hvordan 

de indsamler patientdata, og hvem der modtager disse data? ” 

 

Svar: 

Jeg vil gerne understrege, at indsamling og brug af sundhedsdata er helt nød-

vendig for udviklingen og forbedringen af vores sundhedsvæsen.  

 

Men når det er sagt, er det helt afgørende, at patienterne har tillid til, at data 

om deres behandling i sundhedsvæsenet bliver behandlet respektfuldt, og at 

enhver behandling, herunder indsamling, analysering og deling af data, sker 

inden for lovgivningens rammer. 

 

Jeg har derfor taget sagen op med Danske Regioner og bedt dem gennemgå 

de kliniske kvalitetsdatabaser, som regionerne er dataansvarlige for, med 

henblik på at sikre, at patientdata håndteres i henhold til de regler, der gælder, 

herunder at alle godkendelser og anmeldelser er på plads, og at indsamlingen 

af oplysninger til databaserne er i overensstemmelse med formålet for en kli-

nisk kvalitetsdatabase.   

 

Danske Regioner har fået til den 20. januar 2015 til at gennemgå alle de klini-

ske kvalitetsdatabaser og få eventuelle andre manglende anmeldelser mv. 

bragt i orden. 

 

Med venlig hilsen 
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